
Tid: kl. 08:30 – 15:00 (kaffe/the og brød fra 8.30 til 9.00)

Sted: Midt- og Vestjyllands bestyrelseslokale 
Pasteursvej 4A
8600 Silkeborg

Ref.: Dennis
Mødeleder: Lene A.

Indkaldte:
Peter Sandkvist
Lene Skovsager
Anders Røn Kallesøe
Lene Andersen
Birgit Hunskjær
Helene Hansen 
Stine Skovbakke
Anne Mette Nielsen (Afbud) +Charlotte Egemose 
Helle Petersen
Poul Haarder
Line Møller Mathiassen (Afbud)

Referat fra møde i Midt- og Vestjyllands
Kredsbestyrelse fredag, d. 13. september 2024

1. Opfølgning på foregående mødes referat 

Bilag:
1.1 Referat fra Kredsbestyrelsesmødet d. 31. maj 2024

Bemærkning:
Foreløbigt referat fra mødet d. 31.05 2024 blev udsendt d. 04.06 2024
Der er ikke indkommet kommentarer, hvorfor referatet er godkendt.

Behandling:
Godkendt uden bemærkninger.

2. Godkendelse af endelig dagsorden 



Bemærkning:
Såfremt et punkt under punkt 7 ”Redegørelser og sager til orientering” ønskes 
drøftet, skal der gøres opmærksom på det her.
I henhold til tidligere beslutning er punkt 7.1. indlemmet i dagsordenen

Beslutning:
Godkendt uden bemærkninger.

3. Forretningsudvalget orienterer 

Bemærkning:
Forretningsudvalget orienterer om aktuelle aktiviteter på kreds og 
forbundsniveau. Herudover orientering om relevante emner fra HB udvalg.

Behandling:
FU orienterede om udviklingen i udlejningen af ejendommen – herunder at 
WeCare er flyttet ind bygningens tilstødende pavilloner.

Arbejdet med ”faglighed forandrer liv”(fremtidigt arbejde) har udmøntet sig i et 
samarbejde om merituddannelse mellem Socialpædagogerne og VIA. 
Supplerende nævnes, at kredsformand i Østjylland, formanden for LEV og 
rådmand Anders Winnerskjold fra Aarhus Kommune har udgivet en artikel om 
faglighed der viser at der er fremdrift ift. merit.

4. Evt. sager til behandling/beslutning, lukket møde 

4.1 Medlemsklage – OBS bemærkninger til punktet samt bilag kan 
kun ses i First Agenda

5. Sager til behandling/beslutning 

5.1 Budgetkontrol 2. kvartal

Bilag: 
5.1.1 Budgetkontrol 2. kvartal
5.1.2 Budgetkontrol 2. kvartal noter   

Bemærkning:
Arrangementer for plejefamilier opreguleres med 4000 kr. Anders fremlægger i 
plenum.

Indstilling:
Bestyrelsen godkender de foreslåede budgetreguleringer ved 2. kvartal.

Beslutning:
Godkendt uden bemærkninger.



5.2 2. behandling budget 2025

Bilag:
5.2.1 Budgetforslag 2025

Bemærkning:
Anders fremlægger budgetforslag 2025. Der skal bemærkes, at der ikke ved 1. 
behandlingen indkom ændringsforslag, hvilket gør at der er tale om at dette er 
et identisk budgetforslag med det der blev fremlagt ved 1. behandlingen. 

Indstilling:
Det indstilles at budgetforslag 2025 godkendes til fremlæggelse på 
generalforsamlingen 2024.

Behandling:
Bestyrelsen udtrykker tilfredshed med fremlæggelsen af budgettet sidste år.

Økonomien i tilknytning til sammenlægningen blev drøftet - herunder de aftalte 
rationaler og det skal være et fast punkt under de kommende behandlinger af 
budgettet.

Beslutning:
Godkendt 

5.3 Fastlæggelse af bestyrelsesmøder 2025

Bemærkning:
Fastlæggelse og placering af kredsbestyrelsesmøder for 2025 kan blive lidt 
vanskeligere end det plejer at være grundet nogle af de beslutninger der 
lægges op til på kongressen 2024. Hvis kongressen f.eks. beslutter at lave 
kredssammenlægninger fra 1.1.2026 kommer vi i Midtjylland til at lave en 
proces, hvor de 2 kredsbestyrelser i henholdsvis Østjylland og Midt- og 
Vestjylland skal afholde både forskellige kredsbestyrelsesmøder og en stiftende 
GF sammen.     
FU foreslår på baggrund af denne usikkerhed, at vi blot planerer 
kredsbestyrelsesmøder forud for HB-møderne i 2025. resterende møder og 
herunder en evt. stiftende generalforsamling tager vi stilling til når vi kender 
udfaldet af kongressens beslutning om kredssammenlægninger. 

Indstilling:
FU foreslår følgende datoer til afholdelse af kredsbestyrelsesmøder:
24.01 (HB-29.1)
21.03 (HB-27.3)
13.06 (HB 18.-19.6)
19.09 (HB 25.9)
21.11 (HB27.11)



Beslutning:
Møderækken godkendt med en bemærkning om, at folkemødet er placeret i 
perioden den 12. til den 14. juni 2025. FU anmodes om at komme med et 
alternativt forslag.
Ny dato som erstatning for den 13.6 bliver den 16. juni 

5.4 Generalforsamling

Bilag:
5.4.1 Indkaldelse til Kredsgeneralforsamling 2024
5.4.2 kredsens fremtidige arbejde
5.4.3 Forslag om ny kredsstruktur

Bemærkning:
Vi gennemgår dagsorden/indhold ved generalforsamlingen.

I forhold til temadrøftelsen er der centralt i år ikke udarbejdet et forslag til 
behandling af kongrestemaet på de lokale generalforsamlinger. Vi vil som kreds 
derfor selv stå for denne del. FU foreslår at vi på vores generalforsamling 
behandler et af kongresforslagene og kæder det sammen med værdierne i 
Kreds Midt- og Vestjylland. 

FU foreslår at vi ud fra kongresforslaget om kredssammenlægninger, på vores 
generalforsamling, arbejder med hvordan vi ud fra kredsens besluttede 
fremtidige arbejde f.eks. kan se værdierne om lokalpolitisk 
interessevaretagelse, nærhed til medlemmer, synlighed for medlemmer og flere 
i fællesskabet i en kreds der kan strække sig fra Grenå til Ringkøbing.
   
Indstilling:
Bestyrelsen drøfter afviklingen af generalforsamlingen.
Bestyrelsen drøfter og beslutter hvilken form vi kan afvikle temadrøftelsen i.
Bestyrelsen drøfter og beslutter, hvilke overskrifter der passer til temaet.
 
Behandling:
Generalforsamlingen forventes afviklet inden spisning. Temadrøftelsen vil derfor 
være placeret efter og udenfor generalforsamlingen.

Bilag 5.4.3 blev gennemgået for at finde emner til temadrøftelserne. Formen for 
afvikling blev også drøftet. Mange medlemmer har undergået omlægninger, 
lukninger, forandringer, fusioner, nye ledelser og arbejdet med fastholdes af 
nærhedsprincippet - kan det indgå i temadrøftelsen?

Kan der ske en grafisk fremstilling for at kvalificere den senere temadrøftelse? 
Mange medlemmer møder for første gang idéerne i bilag 5.4.3 på 
generalforsamlingen.



Der skal være fokus på, at generalforsamlingen er for medlemmer, hvorfor det 
er vigtigt at bestyrelsen har fokus på at bære medlemsperspektivet ind i 
temadrøftelsen frem for et medarbejderperspektiv. Hvordan bliver vi ved med 
at være en nærværende fagforening, når vi bliver den 
geografisk/medlemsmæssigt største kreds.

Ansvarlighed og tilgængelighed kan også være et tema – er det muligt at 
fortælle, hvad vi stadig kan kontra det at være økonomisk ansvarlig?

Det italesættes at serviceniveauet forandrer sig i forhold til, at medlemmer i 
fremtiden ikke nødvendigvis bliver mødt med en personlig hilsen, når de ringer 
til det nye kredskontoret, da flere vil betjene telefonen – men det ændrer ikke 
på kvaliteten i rådgivningsarbejdet. Det er vigtigt at det nuværende 
serviceniveau opretholdes.

Politisk, fagligt, administrativt og organisatorisk er der mange fordele ved en 
kredssammenlægning og det bør italesættes under temadrøftelsen.

Beslutning:
Godkendt med den bemærkning om, at FU arbejder videre med at de faldne 
bemærkninger overvejes inddraget i rammen for temadrøftelserne.

5.5 Evaluering Folkemødet på Bornholm

Bilag:
5.5.1 Vilkår for Kredsens tilskud til medlemmers deltagelse i Folkemødet på 
Bornholm

Bemærkning:
Folkemødet på Bornholm blev afviklet 13.-15. juni. Bestyrelsen evaluerer på 
dette møde deltagelse i folkemødet med afsæt i Birgit Hunskjær og Poul 
Haarders oplevelse og erfaring.
 
Bestyrelsen drøfter herefter deltagelse i folkemøde 2025. 
FU foreslår at drøftelsen tager afsæt i evalueringen, formålet med deltagelse og 
den økonomisk ramme. Herunder om medlemmernes interesse i aktiviteten, 
samt synligheden i et bredere medlemskendskab har en form og størrelse der 
gavner organisationen. I den sammenhæng bør vi inddrage, hvordan vi kunne 
bruge eventuelle midler fra Bornholm på en anden og bredere 
medlemsinddragelsesmåde end der er gældende for de 2 medlemmer der 
kommer på Folkemødet.  

Indstilling:
1. kredsbestyrelsen evaluerer dette års deltagelse i Folkemødet. 
2. kredsbestyrelsen drøfter og træffer beslutning om deltagelse, og i den 

sammenhæng hvem der skal deltage, i folkemødet på Bornholm 2025.

Behandling:



Historisk begyndte det i 2014, hvor kredsen via forbundet kunne leje en hytte 
til et folkemøde på Bornholm. I 2015 ønskede kredsen igen at deltage, men der 
kunne desværre ikke findes overnatning. I 2016 og i årene frem har kredsen 
deltaget og i 2019 blev der på Facebook sat fokus på synlighed og kredsens 
deltagelse. Et spørgsmål vi må stille os er - er der balance mellem udbytte og 
økonomi? 

I tilknytning til evalueringen fremkom det at det er en stor oplevelse at deltage 
i folkemødet. For de som deltager består der en forpligtigelse til at deltage i de 
arrangementer Socialpædagogerne har arrangeret. Herudover har der været 
mange gode indlæg i de forskellige telte, der taler ind i vores faglighed. Det har 
været en god oplevelse at deltage både fagligt og politisk. Det vurderes fra de 
deltagende bestyrelsesmedlemmer at det ville have stor betydning, at 
formanden for kredsen deltager for at pleje og udvikle netværket.

Beslutning:
Kredsen deltager i Folkemødet 2025 og repræsenteres med to 
bestyrelsesmedlemmer, der udpeges på et senere bestyrelsesmøde. 

5.6 Evaluering af fjernelse af ”orientering ved alle” fra 
dagsorden

Bemærkning:
Kredsbestyrelsen har nu i ca. et år mødtes, hvor vi ikke har haft punktet 
”orientering ved alle” med på dagsorden. Baggrunden for at fjerne punktet var 
dels at skabe mere plads/tid til øvrige punkters behandling samt at punktets 
afvikling oftest fik et meget lokalt præg, der ikke var punktets oprindelige 
mening. 
Den oprindelige mening med punktet var at bestyrelsesmedlemmer kunne 
orientere om sager/hændelser der havde særlig interesse for kredsen:

”Der er under punktet mulighed for at orientere om sager/aktiviteter fra 
kommunerne/Regionen, der kan have interesse for kredsen”.

Vi skulle i stedet forsøge at kanalisere punkter fra bestyrelsesmedlemmer til 
reelle punkter på dagsordnerne, hvis der var noget der skulle drøftes.
     
Indstilling:
FU indstiller til at vi fastholder at punktet ”orientering ved alle” udgår fra 
dagsorden som fast punkt.

Behandling:
Alle er ansvarlig for at kvalificere dagsorden og de punkter der behandles – 
herunder at bringe lokal viden i spil i tilknytning til behandlingen af punkterne.

Bestyrelsen har tillid til, at FU giver den nødvendige orientering – og indføring - 
til behandlingen af de forskellige punkter på dagsorden.

Beslutning:



Godkendt. Bestyrelsen tager FUs indstilling til efterretning.

5.7 Kandidatmøde den 21. oktober 

Bemærkning:
Den 21. oktober har 3 kredses kongresdelegationer inviteret til kandidatmøde i 
Viborg. Vi tager i kredsbestyrelsen en dialog om afviklingen af mødet og hvilke 
interesser vi har ift. kandidaterne. Herunder om der er nogle om der er nogle 
særlige problemstillinger/temaer vi ønsker belyst ift. kandidaternes indstillinger.
 
Behandling:
Alle opfordres til at deltage i kandidatmødet den 21. oktober. 

Beslutning:
Orienteringen taget til efterretning.

5.8 HB-mødet d. 19. september 2024 

Bemærkning:
På baggrund af at HB-dagsorden denne gang er en kompleks størrelse der 
griber ind mange kredsanliggender, foreslår FU at vi går dagsorden i gennem i 
sin helhed. Udgangspunktet er at vi både drøfter punkter og at bestyrelsen 
bliver orienteret om punkter og deres indstillingers betydning decentralt i 
kredsen.  

Indstilling:
Bestyrelsen gennemgår og drøfter HB dagsordens indehold.

Beslutning:
Gennemgang taget til efterretning.

6. Redegørelser og sager til orientering

6.1 Medlemsudvikling i Kredsen – september 2024

Bilag:
6.1.1 Medlemsrapport - september 2024

Bemærkning:
Som besluttet på tidligere bestyrelsesmøde fremlægges Kredsens 
medlemsudvikling til orientering.

Indstilling:
Det indstilles at Kredsbestyrelsen tager orienteringen til efterretning.

Beslutning:
Orientering taget til efterretning.



6.2 Kredsbestyrelsens årshjul
Bilag:
6.2.1 Årshjul 2024

Bemærkning:
Årshjulet er et fast orienteringspunkt på alle bestyrelsesmøderne for derved at 
kunne fungere som et dynamisk redskab og løbende afspejle de 
opgaver/aktiviteter, der bliver besluttet.

Indstilling:
Det indstilles at Kredsbestyrelsen tager orienteringen til efterretning

Beslutning:
Orientering taget til efterretning.

7. Diverse

7.1 Opsamling på mødet i forhold til kommunikation 

Bemærkning:
For at sikre nødvendig videreformidling fra indeværende møde i henhold til 
kommunikationsstrategien, drøftes hvilke temaer fra dagens møde, det vil give 
mening at videreformidle.

Beslutning:
Peter taler med Rasmus om at få kommunikeret merituddannelserne i Aarhus 
og Ikast ud til dem som kan være kandidater.

7.2 Næste møde

Bemærkning:
Dato: 26.9.2024
Afbud: 


